

February 10, 2020

Subject: Dr. Klaus Gollert, born on June 11, 1938

Dissertation title: "Zur Innervation der Cornea. Eine histologische Studie an der Hornhaut des Kormoran". (On the Innervation of the Cornea. A histological study on the cornea of the cormorant.) Greifswald. Med. F., Diss. v. 21.6.1963.

Dear ladies and gentlemen,

I hereby ask you to review the above-mentioned dissertation by Dr. Klaus Gollert, born on June 11, 1938, to ascertain whether the prerequisites are in accordance with the §19 doctoral regulations of the University Medical School at the Ernst Moritz Arndt University of Greifswald. According to these regulations, the PhD dissertation can be declared invalid if the person concerned has been misleading or deceptive in any way about their doctoral research or dissertation. In his doctoral dissertation from June 21, 1963, Dr. Klaus Gollert almost completely refrained from citing sources, thus conveying the impression that the knowledge he has presented stems from his authorship. The fragmentary and deficient nature of the dissertation is obvious and does not fulfill any academic standard, although the dissertation was written some time ago.

Please inform me of the result of your examination in accordance with § 19 doctoral regulations of the University Medical School of the Ernst Moritz Arndt University of Greifswald.

With kind regards

Universität Greifswald
Domstraße 11
17489 Berlin

10. Februar 2020

Dr. Christian Discher

13187 Berlin

Betreff: Dr. Klaus Gollert, geb. am 11. Juni 1938

Titel Dissertation: „Zur Innervation der Cornea. Eine histologische Studie an der Hornhaut des Kormoran.“ Greifswald. Med. F., Diss. v. 21.6.1963.

Sehr geehrte Damen und Herren,

hiermit bitte ich Sie um Überprüfung der o.g. Dissertation des Herrn Dr. Klaus Gollert, geb. am 11. Juni 1938, ob die Voraussetzungen gemäß § 19 der Promotionsordnung der Universitätsmedizin der Ernst-Moritz-Arndt-Universität Greifswald vorliegen. Danach kann die Promotionsleistung für ungültig erklärt werden, wenn der Betroffene über seine Promotionsleistung getäuscht hat. In seiner Promotion vom 21.06.1963 hat Herr Dr. Klaus Gollert fast vollständig auf Quellenangaben verzichtet, sodass der Eindruck entsteht, dass das von ihm wiedergegebene Wissen aus seiner Urheberschaft herrührt. Die Unvollständigkeit und Mangelhaftigkeit der Dissertation sind augenfällig und genügen jeglichem wissenschaftlichen Standard nicht, auch wenn die Promotion längere Zeit zurückliegt.

Bitte teilen Sie mir das Ergebnis Ihrer Prüfung gemäß § 19 der Promotionsordnung der Universitätsmedizin der Ernst-Moritz-Arndt-Universität Greifswald mit.

Mit freundlichen Grüßen

Dr. Christian Discher